
Protokół Nr XIII/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 23 grudnia 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XIII/150/2015 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2016 r. 
2. XIII/151/2015 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. XIII/152/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
4. XIII/153/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. XIII/154/2015 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta
                              Racibórz na lata 2015 – 2020. 
6. XIII/155/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia
                               22 lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie:
                               "Rehabilitacja lecznicza dla osób chorych oraz kompleksowa terapia,
                               opieka, pielęgnacja dzieci i młodzieży niepełnosprawnej mieszkającej 
                               na terenie gminy Racibórz w latach 2012 – 2016".
7. XIII/156/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/141/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia
                              25 listopada 2015 r. w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie
                              odpadami komunalnymi, ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie
                              odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej
                              pojemności.
8. XIII/157/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
                               na rzecz użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej 
                               w Raciborzu przy ul. Mariańskiej 22b.
9. XIII/158/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                               zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości podległych do budynku
                               wielomieszkaniowego położonego w Raciborzu przy ul. Waryńskiego 
                               20 c – d.
10. XIII/159/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
                               nieruchomości” prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu 
                               w rejonie ul. Bartka Lasoty.
11. XIII/160/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
                               nieruchomości” prawa własności działek gruntu położonych w Raciborzu 
                               w rejonie ul. Bartka Lasoty.
12. XIII/161/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turzu.
13. XIII/162/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym udziału
                               w prawie własności nieruchomości zabudowanej, położonej w Skarżysku –
                               Kamiennej, powiat skarżyski, województwo świętokrzyskie.
14. XIII/163/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasoby
                               nieruchomości” prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu 
                               w rejonie ul. Koszalińskiej.
15. XIII/164/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                               w Raciborzu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 16, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasoby nieruchomości” 
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Koszalińskiej.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – do pkt. 6.
 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

3. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 

 Radny Franciszek Mandrysz zgłosił wniosek formalny dotyczący zmiany porządku obrad tak 
aby pkt 9 tj. Uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/141/2015 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki 
opłaty za pojemnik o określonej pojemności przesunąć przed pkt 4 tj. Uchwałę Budżetową 
Miasta Racibórz na 2016 r.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że Rada na poprzedniej sesji przyjęła uchwałę ze 
stawką 13 zł, a teraz proponuje się obniżenie stawki o 1 zł. 

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że Rada powinna najpierw ustalić stawkę opłaty za odpady 
komunalne. Wskazał, że projekt uchwały budżetowej opracowany 15 listopada br. zakładał już 
podwyżkę opłaty za odpady, której Rada jeszcze nie uchwaliła.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że w projekcie budżetu miasta jest wiele takich 
pozycji, m.in. sprzedaże nieruchomości.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnego Franciszka 
Mandrysza aby pkt 9 przesunąć przed pkt 4.

Rada przy 17 głosujących radnych, 5 głosami za, 9 przeciw i 3 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.
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 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że jest to zamach na demokrację w tym mieście, gdyż 
najpierw przyjmie się budżet, który zakłada bez zgody Rady plan podwyżki opłat za śmieci. 

 Radny Jan Wiecha wskazał, że budżet nie jest oparty na faktach ale w dużej mierze na 
przybliżonych wyliczeniach.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie porządek obrad z wcześniej zgłoszonymi 
wnioskami o jego zmianę. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 13 głosami za, 5 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
następujący porządek obrad:       

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2016 r. (wysłano w formie elektronicznej) 
5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. (wysłano w formie elektronicznej)
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na 

lata 2015 – 2020. (program wysłano w formie elektronicznej)
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 

lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie: "Rehabilitacja 
lecznicza dla osób chorych oraz kompleksowa terapia, opieka, pielęgnacja dzieci i 
młodzieży niepełnosprawnej mieszkającej na terenie gminy Racibórz w latach 2012 – 
2016".

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/141/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
listopada 2015 r. w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. 
Mariańskiej 22b.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości podległych do budynku wielomieszkaniowego 
położonego w Raciborzu przy ul. Waryńskiego 20 c – d.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Bartka Lasoty.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności działek gruntu położonych w Raciborzu w rejonie ul. Bartka Lasoty.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turzu.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym udziału w 

prawie własności nieruchomości zabudowanej, położonej w Skarżysku – Kamiennej, 
powiat skarżyski, województwo świętokrzyskie. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasoby nieruchomości” 
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Koszalińskiej.

17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 

18. Plan Pracy Rady Miasta na 2016 rok.
19. Interpelacje, zapytania i wnioski.
20. Zakończenie sesji.
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Ad 2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 2 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
Protokół Nr XII/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 5 do protokołu. Na koniec przedstawił radnym 
informacje, o które prosili radni na Komisji RGBiF, dotyczące projektu budżet na 2016 rok, a 
odnoszące się m.in. do dodatków zadaniowych w urzędzie miasta, kosztu remontu lokalu przy 
ul. Staszica, założeń programu „projekt drugiemu człowiekowi”, wydatków Arboretum Bramy 
Morawskiej, rozliczenia Memoriału za 2015 r., przyczyn wzrostu wynagrodzeń pracowników 
OSiR-u, wydatków na przewóz do izby wytrzeźwień, wydatków na drogi miejskie w podziale 
na dzielnice za ostatnie lata. Dodał, że przedmiotowe materiały są do wglądu w Biurze Rady 
Miasta – zał. Nr 6. 

 Radny Piotr Klima uznał, że są to ważne informacje na teraz i radni nie powinni być odsyłani do
Biura Rady.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że są to informacje, które zostały przygotowywane 
przed samą sesją, dlatego też nie było możliwości dostarczenia ich radnym wcześniej.  

 Radny Piotr Klima uznał, że najlepiej aby materiały te zostały skserowane radnym.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Prezydent Miasta deklaruje, że przy omawianiu 

budżetu każdy dokument osobno przybliży.  
 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do przedstawionej przez Prezydenta Miasta 

informacji na temat wydatków na drogi miejskie uznał, że nakłady na poszczególne dzielnice 
powinny być zrównoważone.   

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 30 minutową przerwę celem  
przygotowania ww. materiałów dla wszystkich radnych. 

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 5 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. Przerwa od godz. 15:00 do godz. 15:30.   

Ad 4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2016 rok. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS szczegółowo omawiała projekt 
przedmiotowej uchwały, jednak bez jego głosowania.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF po szczegółowej dyskusji pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką przedstawioną przez 
Prezydenta Miasta. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił radnym najważniejsze wydatki ujęte w uchwale 
budżetowej na 2016 rok oraz treść autopoprawki zgłoszonej już na Komisji RGBiF.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił  radnym treść trzech następujących Uchwał IV Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach – zał. 7:
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1) Nr 4200/IV/249/2015 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz 
projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi,

2) Nr 4200/IV/250/2015 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2025,

3) Nr 4200/IV/251/2015 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu wskazanego w 
projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok Miasta Racibórz.

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że nie ma powodu aby się spieszyć z uchwalaniem budżetu 
na 2016 rok. Wniósł więc aby głosowanie nad budżetem miasta na 2016 rok przenieść na sesje 
styczniową. Wskazał, że ten budżet jest najważniejszym budżetem w tej kadencji. Dodał, że 
budżet ten nie jest zrównoważony gdy chodzi o wydatki na drogi w dzielnicach.  Uznał także, 
że radni powinni mieć więcej czasu na dokładne przejrzenie przedłożonych dzisiaj przez 
Prezydenta Miasta wyliczeń. 

 Radny Leszek Szczasny wspierając wypowiedź radnego Franciszka Mandrysza przytoczył cytat
z prasy opisujący procedurę uchwalania budżetu w Gorzowie Wielkopolskim gdzie również 
znalazły się osoby rozczarowane pracami nad budżetem.

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że jego zdaniem podział budżetu na dzielnice jest błędem. 
Wskazał, że wiele inwestycji na dzielnicach służy przecież wszystkim mieszkańcom.

 Radny Piotr Klima przekazał, że  nie jest tak, że wszystko służy wszystkim. Uznał również, że 
w tym zakresie radnym nie powinno się ograniczać możliwości wypowiedzi.

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że dieta za sesję to 400 zł., a czasu dzisiaj jest dużo, każdy też 
radny mógł otrzymać wersję papierowa budżetu. Dodał, że w planie pracy na grudzień zawsze 
był budżet miasta. Wskazywane powody na przełożenie głosowania uznał za śmieszne. Uznał 
również, że nie ma potrzeby powtarzania argumentacji przedstawianych na komisjach.        

 Radny Michał Woś wskazując na statut miasta poprosił aby w ramach demokracji przestrzegano
jego zapisów gdy chodzi o wnioski formalne, po których powinno się dopuszczać po jednym 
głosie za i przeciw. 

 Radny Piotr Klima wskazując na przykład dostarczonego dzisiaj wyliczenia kosztów remontu 
lokalu przy ul. Staszica na kwotę 100.000 zł uznał, że przed podjęciem decyzji w tej kwestii 
konieczne wydaje się zobaczenie tego lokalu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Franciszka 
Mandrysza aby głosowanie nad budżetem miasta na 2016 rok przenieść na sesję styczniową.

Rada przy 22 głosujących radnych, 7 głosami za, 13 przeciw i 2 wstrzymującymi się odrzuciła
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków kolejno do treści jak i 

poszczególnych załączników projektu budżetu.
 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do planu dochodów wskazał, że w dziale 900 

określono środki z opłaty za śmieci zakładając 30% ich wzrost. Natomiast na listopadowej sesji 
Prezydent Miasta przedstawił radnym do uchwalenia uchwałę z 43 % podwyżka tej opłaty. 
Radny poprosił o wyjaśnienie tej kwestii.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w projekcie budżetu założono niezbędną ilość 
środków na gospodarkę odpadami. 

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał po co więc była uchwała z 43% podwyżka i dzisiejsza jej 
zmiana.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że w międzyczasie rozstrzygnięto przetarg na 
transport. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że w planie dochodów część danych jest jedynie prognozą i w 
ciągu roku jest to weryfikowane i wprowadza się korekty. Dodał, że nie da się w budżecie 
sztywno zapisywać dochodów i wydatków.
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 Radny Zbigniew Sokolik przytoczył zapisy wystąpienia pokontrolnego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach dotyczące zakwestionowania trybu udzielenia zamówienia 
publicznego odnośnie wywozu śmieci. Następnie zapytał dlaczego przetargi te nie były 
konkurencyjne i  dlaczego je unieważniono, udzielając zamówienia z wolnej ręki. Dalej uznał, 
że za nieudolności zarządzającego zapłacą mieszkańcy ponosząc większą opłatę za śmieci. 
Dodał, że do dzisiaj nie otrzymał kalkulacji za wywóz śmieci, gdyż ta sprzed miesiąca jest już 
nieważna. 

 Radny Marek Rapnicki uznał, że ta kwestia wymaga wyjaśnienia Prezydenta Miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kontrola RIO zakończyła się wystąpieniem 

pokontrolnym, w którym nie stwierdzono żadnych przejawów niegospodarności. Dodał, że 
kontrolowano 4 lata działalności i uważa, że wystąpienie pokontrolne jest mocno korzystne dla 
urzędu.  Uznał, że rzeczą naturalną jest to, że przy pracy zdarzają się błędy. Dalej przekazał, że 
urząd nie zgadza się ze stanowiskiem krajowej izby odwoławczej w zakresie unieważnienia 
przetargu, a z uwagi na brak czasu na zorganizowanie drugiego przetargu zadanie to zlecono z 
wolnej ręki miejskiej spółce PK na okres 3 miesięcy po cenie rynkowej. Dodał, że o protokole 
pokontrolnym mówił już wcześniej wskazując na uwagi dotyczące dodatków zadaniowych 
pracowników urzędu. Uznał jednak, że szersze wyjaśnienia może przedstawić na kolejnej 
komisji bądź sesji. Na koniec przekazał, że na samym początku tzw reformy śmieciowej część 
radnych proponowała aby w ogóle nie przeprowadzać przetargu wszystko zlecając miejskiej 
spółce.

 Radny Zbigniew Sokolik wskazał, że drugie zlecenie, o którym mówił nie dotyczyło tylko 
miejskiej spółki PK ale konsorcjum.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że wykonawcą tego zlecenia było też PK.
 Radny Marcin Fica zapytał ile planuje się postawić w roku wiat przystankowych i w jakich 

miejscach.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będą to jak co roku 3 wiaty przystankowe ale na 

tą chwilę jednak nie ma informacji o ich lokalizacji. 
 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że w budżecie braku zrównoważonego podziału środków 

na drogi gminne. Wskazał, że w Markowicach na 2016 rok wpisano tylko jedną drogę, zabrakło 
bocznej – Babickiej wpisanej w wieloletnich planach remontowych dróg. Dodał, że nie 
utrzymano ustalonych wcześniej parytetów w wydatkach na drogi by na każdą dzielnicy 
przeznaczać 350.000 zł.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wcześniejsze ustalenia dotyczyły ilości dróg ale nie 
kwoty.

 Radny Michał Woś przekazał, że zgadza się z radnym Franciszkiem Mandryszem. W oparciu o 
o przedłożone radnym materiały wskazał, że nakłady na niektóre dzielnice są niewspółmierne 
do ilości mieszkańców.  Dalej wskazał, ze drogi to kluczowa inwestycja dla każdej dzielnicy. 
Dlatego też zaproponował aby na przyszłość przy wydatkach uwzględniać ilości mieszkańców 
w danych dzielnicach.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że taką zasadę można przyjąć ale do wszystkich 
wydatków na dzielnice.

 Radny Wiesław Szczygielski wskazał, że radni zostali wybrani dla całego miasta i nie powinno 
się więc patrzeć tylko kategoriami poszczególnych dzielnic ale skupić się na całym mieście. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk porównując dzielnice Ocice z Ostrogiem wskazał, że na tą 
pierwszą nie ma od kilku lat wydatków inwestycyjnych na szkołę, natomiast na Ostrogu 
wydatkowano 5 mln. Uznał, że taka jest kolej rzeczy i nie da się do końca tego zrównoważyć 
pod kątem dzielnic.

 Radny Michał Woś przekazał, że jest świadomy tego, że jest radnym dla całego miasta niemniej 
wskazał, że lokalne chodniki i drogi są czymś szczególnym służącym mieszkańcom danej 
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dzielnicy.      
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała o szczegóły wydatków na poprawę efektywności 

energetycznej połączoną ze wzrostem udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Komisja Europejska wprowadziła w tym 

zakresie zmiany, dlatego też występuje tu podział na etapy. Dodał, że wymusza to 
przygotowanie zmian dokumentacji dla budynków komunalnych. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy w przypadku nieruchomości gminnych jest możliwe
zastosowanie nowoczesnych technologii typu pompy ciepła. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że u nas stosuje się nowoczesne technologie m.in. 
solary i zamierza się również zastosować pompę ciepła.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że chodzi o to aby więcej środków kierować na 
wymianę źródeł ciepła. Zapytała też o jaką konkretnie budynek chodzi w zakresie pompy 
ciepła.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że szczegółowe informacje będzie mógł 
przedstawić w pierwszym kwartale 2016 r. Dodał, że wstępnie myśli się o RCRON przy ul. 
Rzeźniczej, budynku MZB i budynku UM . Wskazał, że pompy ciepła stosuje się tam gdzie nie 
ma ciepła systemowego np. na dzielnicach. 

 Radny Piotr Klima zapytał o przeznaczeniu środków w rozdziale 75022 Rada Miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w większości są to wydatki związane z dietami 

radnych.
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy miasto ma zamiar organizować pożegnanie lata.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie gdyż zaplanowana jedynie dwie imprezy 

plenerowe: Dni Raciborza i Memoriał.
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy jest możliwość aby część środków przeznaczonych 

na Memoriał wydatkować w ramach konkursów. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Straż Pożarna nie może startować w konkursie i 

nie jest też pewny czy związki zawodowe będą mogły.
 Radny Michał Woś wskazał, że organizatorem Memoriału są właśnie związki zawodowe. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w zakresie konkursów jest to do ustalenia.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że jej zamiarem nie jest to aby nie odbywał się 

Memoriał ale to aby organizator wystąpił z projektem w ramach konkursu tak jak inne 
stowarzyszenia. Dlatego też wniosła  aby zmniejszyć wydatki na zadaniu 00-023/EKS 
Memoriał im. Kaczyny i Malinowskiego o kwotę 40.000 zł., która przeznaczyć na projekty 
konkursowe w zadaniu 00-110/EKS Pozostała działalność – kultura.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zarówno przy konkursie jak i przy dotacji 
zadanie trzeba rozliczyć. Dodatkowo wskazał, że Memoriał wrósł już w tradycję tego miasta i 
kalendarz imprez podobnie jak inne duże wydarzenia.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że takim sposobem Festiwal „Spotkałem Pana” 
zamiera.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnej Zuzanny Tomaszewskiej 
aby zmniejszyć wydatki na zadaniu 00-023/EKS Memoriał im. Kaczyny i Malinowskiego o 
kwotę 40.000 zł., która przeznaczyć na projekty konkursowe w zadaniu 00-110/EKS Pozostała 
działalność – kultura.

Rada przy 23 głosujących radnych, 12 głosami za, 10 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że do Biura Rady Miasta w formie mailowej skierował wniosek 

aby w budżecie miasta na 2016 r. zabezpieczyć środki w kwocie w 25.000 zł. na organizacje 
Międzynarodowej Konferencji Naukowej nt. siłowni wiatrowych – zał. Nr 8.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że niezbędne w przypadku takich wniosków jest 
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wskazanie finansowania.
 Radny Piotr Klima przekazał, że o 25.000 zł można pomniejszyć wydatek związany z remontem

lokalu przy ul. Staszica przeznaczonego na Klub Seniora.
 Radny Tomasz Cofała poprosił o przedstawienie kosztorysu przedsięwzięcia, o które wnioskuje 

radny Piotr Klima.
 Radny Piotr Klima przekazał, że  Komitet Ochrony Ziemi Raciborskiej przed zagrożeniami  dla 

ludzi i zwierząt ze strony farm wiatrowych będzie się starał zrealizować to jak najtaniej. Dodał, 
że w ramach tego zadania zamierza się wydać publikacje zwartą z materiałami i wystąpieniami 
zaproszonych gości. Planuje się zaproszenie ekspertów i wykładowców z kraju i zagranicy, w 
związku z tym będą to wydatki na noclegi i wyżywienie, a także tłumaczenie i inne honoraria. 
Dodatkowo będzie to też kwestia przygotowania ekspozycji i odpowiednich materiałów. 
Wskazał również, że komitet będzie starał się pozyskać dodatkowych sponsorów wśród 
okolicznych gmin i w starostwie powiatowym, a także wśród innych organizacji. 

 Radny Janusz Loch odnosząc się do wniosku radnego Piotra Klimy przekazał, że lokal przy ul. 
Staszica ma być przeznaczony na Klub Seniora, o który do Prezydenta Miasta zwróciła się Rada
Seniorów Miasta Raciborza. Dodał, że klub ten ma być otwarty dla wszystkich seniorów, 
szczególnie tych nie zrzeszonych, a prowadzony będzie przed podmiot wyłoniony z konkursu. 
Na koniec poprosił o udzielenie głosu w tej sprawie Przew. Rady Seniorów.

 Przew. RM Henryk Mainusz udzielił głosu Przew. Rady Seniorów.
 Pan Andrzej Drozd Przew. Rady Seniorów Miasta Racibórz przekazał, że inicjatywa utworzenia

klubu seniora jest oddolną inicjatywą seniorów. Dodał, że wizytował trzy lokale i ten nadaje się 
najlepiej na klub seniora, niemniej wymaga on gruntownego remontu. 

 Radny Michał Fita zapytał o plany lokalizacji klubu seniora w pomieszczeniach byłego klubu 
Labirynt. Dodał, że koszt tego remontu to wartość mieszkania dla młodego małżeństwa. 
Dlatego też przychyla się do pomniejszenia tego remontu o środki wnioskowane przez radnego 
Piotra Klimę na konferencję nt. farm wiatrowych.

 Radny Michał Woś poparł wniosek radnego Piotra Klimy słowami Prezydenta Miasta 
twierdzącego, że kwoty kosztorysu inwestorskiego są w realizacji średnio obniżane o 20% . 

 Radny Piotr Klima przekazał, że w budżecie nie przedstawia się całościowego funkcjonowania 
tego klubu, a jedynie remont pomieszczenia. Dodał, że nie jest i nigdy też nie był przeciwny 
sprawom seniorów. Zapytał też dlaczego zezwolono na zdewastowanie tego lokalu do tego 
stopnia, że wymaga on teraz takich nakładów. Dalej wskazał, że pomieszczenie te po remoncie 
nie będzie służyło kilku tysiącom seniorów, a jedynie kilkunastu. Wskazał także, że będzie 
trzeba później ponosić koszty eksploatacyjne. Uznał, że dla seniorów powinno być ważne to 
aby zahamować proces tworzenia farm wiatrowych. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazując na wyremontowany lokal Labiryntu uznała, że lepiej 
wykorzystać na ten cel istniejące miejskie lokale. 

 Prezydent Miasta przekazał, że lokal w Labiryncie jest w stanie surowym.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że sprawa ta była już wcześniej konsultowana z Radą 

Seniorów.
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała co więcej potrzeba lokalowi po Labiryncie.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że lokal ten wymaga adaptacji pod wybrany dla 

niego cel.
 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że miesiąc temu zwracała się z propozycją aby 

wyremontować lokale na start dla przedsiębiorców, a Prezydent Miasta proponuje remont lokalu
na Klub Seniora. Dalej wskazała na możliwość wykorzystania na klub seniora klubów 
osiedlowych.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że kluby osiedlowe są własnością SM Nowoczesna.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że źle się zdobywa zaufanie do swojego pomysłu atakując 
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konkurencyjną inicjatywę, a tak uczynił radny Piotr Klima. Dodał, że jest przekonany, że lokal 
można wyremontować za mniejszą kwotę, ale nie został przekonany do pomysłu z konferencją 
o wiatrakach, bardziej byłby za tym aby te środki spożytkować na przygotowanie się do 800 lat 
miasta.

 Radny Piotr Klima wyjaśnił, że wskazał to finansowanie, bo było to niezbędne, ale i tak uznaje, 
że lokalizacja w tym miejscu klubu seniora nie jest właściwa. Dalej wskazał, że planowane 
wiatraki mają stanąć w bramie morawskiej dokładnie na drodze przelotu migrujących ptaków, 
co spowoduje, że za jakiś czas rezerwat Łężczok opustoszeje.

 Radny Tomasz Cofała wskazał, że w Raciborzu nie stawia się wiatraków.
 Radny Andrzej Rosół przekazał, że ucieszyła go informacja o remoncie lokalu przy ul. Staszica,

niemniej uznał, że lepiej aby lokal ktoś wynajął niż przeznaczać go na klub seniora. Dodał, że 
remont może okazać się tańszy niż to wyliczono, po drugie wskazał, że przy termomodernizacji 
budynku przy ul. Głowackiego też można było oszczędzić nie ocieplając bocznych wejść. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że budynek przy ul. Głowackiego jest budynkiem 
wspólnotowym i wspólnota wybrała taki projekt i zapłaciła za jego realizację, a miasto jedynie 
wniosło swe udziały. W kwestii lokalu przy ul. Staszica przekazał, że przedstawiony kosztorys 
jest szybkim wyliczeniem dokonanym na podstawie katalogu nakładów rzeczowych i 
przypadku uruchomienia procedury przetargowej może ulec zmianie. Dalej uznał, że jeżeli 
konferencja na temat wiatraków na pewno jest potrzebna to nie jest problemem znalezienie na 
nią środków. Dodał, że zapis w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta zakazuje lokalizacji w mieście farm wiatrowych.  

 Radny Piotr Klima wskazał, że problem jednak jest skoro miasto nie wsparło odbytej na zamku 
konferencji.

 Radny Krzysztof Myśliwy odnosząc się do argumentacji radnego Piotra Klimy uznał, że w 
mieście można znaleźć szereg innych szkodliwych działalności, które mają miejsce i nikt z tego 
nie robi takiej tragedii. Wskazał również na przytoczony przez Prezydenta Miasta zapis w 
studium.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie mógł wesprzeć przedmiotowej inicjatywy, 
której miasto nie był nawet współorganizatorem. Dodał, że w przypadku gdy Rada uzna, że 
proponowana teraz konferencja jest potrzebną to organ wykonawczy znajdzie na nią środki.

 Radny Michał Fita wskazał, że wniosek został zgłoszony więc może być już głosowany.  
 Radna Anna Ronin wskazują na informację, że lokal przy ul. Staszica jest lokalem miejskim 

zapytała jak to się stało, że lokal w tak złym stanie został odebrany. 
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że najprawdopodobniej lokal ten w jeszcze w gorszym 

stanie został przekazany.
 Radny Marcin Fica uznał, że wymieniany przez radnego Piotra Klimę komitet powinien 

wystąpić o środki tak jak inne stowarzyszenia.
 Radny Piotr Klima powtórzył swój wniosek aby w budżecie miasta na 2016 r. zabezpieczyć 

środki w kwocie w 25.000 zł. na organizacje Międzynarodowej Konferencji Naukowej nt. 
siłowni wiatrowych. Dodał, że nie upiera się przy tym, że środki te mają pochodzić ze  
wskazanego remontu lokalu przy ul. Staszica. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał kto ma być organizatorem tej konferencji.
 Radny Piotr Klima uznał, że Rada Miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jeżeli organizatorem  ma być Rada Miasta to nie

widzi potrzeby aby dzisiaj ustalać skąd wziąć środki. Uznał, że  wystarczy, że Rada Miasta o 
tym zdecyduje. 

 Radny Tomasz Cofała uznał, że wkradły się tutaj nieścisłości, po pierwsze co do kwoty, a po 
drugie nie przedstawiono takiego kosztorysu, jakiego żądano od Prezydenta Miasta w zakresie 
lokalu przy ul. Staszica. 
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 Radny Piotr Klima przekazał, że zarówno w mailu jak i na sesji mówił o 25000 zł.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że bez formalnego wskazania skąd mają pochodzić 

środki na to zadanie będzie to tylko zwykły wniosek, a nie wniosek budżetowy.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że w takim wypadku nie ma potrzeby żądania od wnioskodawcy 

wskazywania skąd wziąć środki.
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że w dyskusji radny Piotr Klima wskazał, skąd mają  

pochodzić środki.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował, że odpowiednią zmianę w budżecie miasta 

może przedłożyć Radzie na styczniową sesję. 
 Radny Piotr Klima uznał, że lepiej aby uczynić to na dzisiejszej sesji i następnie jeszcze raz 

przedstawił swój formalny wniosek o zabezpieczenie w budżecie miasta kwoty 25.000 zł na 
konferencje nt. farm wiatrowych, a wskazane we wniosku środki przesunąć z zadania 16-
048/LOK Remont lokalu położonego przy ul. Ks. Staszica 17/15 na promocję jednostek 
samorządu terytorialnego.

 Radny Marek Rapnicki z uwagi na nieobecność na sali niektórych radnych zaproponował 5 
minutową przerwę.

 Pani Beata Koszowska – Gralak Skarbnik Miasta przekazała, że taki wniosek spowoduje, że 
albo Prezydent Miasta będzie organizatorem konferencji albo w przypadku gdyby określone 
środki miałby otrzymać w formie dotacji inny podmiot to wymagany będzie tryb konkursowy.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że jego zamysłem jest również to aby porządna kancelaria 
adwokacka pomogła rozstrzygnąć problem wiatraków na ziemi raciborskiej.

 Radny Michała Fita zapytał jak się to ma do Memoriału, który też jest w tym dziale.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wpisanie tego do promocji sprawi, że to miasto 

będzie organizatorem tej konferencji, pytanie tylko czy tego właśnie chce rada.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto jest współorganizatorem Memoriału. 

Następnie jeszcze raz zaproponował że odpowiednią zmianę w budżecie miasta może 
przedłożyć Radzie na styczniową sesję.

 Radny Piotr Klima przekazał, że aby zaprosić profesorów na taką konferencję, trzeba 
rozmawiać już teraz. 

 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił 15 minutową przerwę od godz. 17:45 do godz. 18:00.
 Po przerwie Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wnioskodawca  radny Piotr Klima 

przedstawił dodatkowy preliminarz kosztów opiewający na kwotę 40.000 zł. przy czym  
wniosek do budżetu miasta pozostaje z kwotą 25.000 zł. 

 Radny Tomasz Cofała zaproponował aby ten i następne wnioski spisywać i głosować dopiero na
końcu.

 Radny Leszek Szcasny przekazał, ze jest przeciwko takiemu procedowaniu.
 Radny Piotr Klima wycofał swój wniosek przekazując, że być może ktoś lepiej go przedstawi.
 Radny Michał Woś w swoim imieniu i radnego Piotra Klimy zgłosił wniosek aby z zadania 16-

048/LOK Remont lokalu położonego przy ul. Ks. Staszica 17/15 na potrzeby adaptacji pod 
siedzibę Klubu Seniora zdjąć kwotę 25.000 zł. i przeznaczyć ją na dotacje w zadaniu 00-
025/EKS Promocja - pozostałe zadania, zwiększając środki konkursowe na zadania promocyjne 
i rozumiejąc przedmiotową konferencję jako zadanie promocyjne. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
Rada przy 23 głosujących radnych, 13 głosami za, 8 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na program ograniczenia niskiej emisji niezbędne 

są większe środki jak również koniecznym wydaje się utworzenia w mieście punktu 
pomiarowego zanieczyszczeń takiego jak w Rybniku. Dodatkowo stwierdziła, że w przypadku 
nowego budownictwa jednorodzinnego nie może być tak, że nie ma żadnego ograniczenia jeżeli
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chodzi o źródła ogrzewania. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że obecny program pozwala na zrealizowanie 

wszystkich składanych wniosków. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że akcja informacyjna prowadzona jest na szeroką 

skalę od wielu lat. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że program ograniczenia niskiej emisji powinien 

zostać dopracowany łącznie z utworzeniem punktu pomiarowego, a środki programu powinny 
zostać powiększone o kwotę 1,5  mln zł z przeznaczeniem na wymianę palenisk w domkach 
jednorodzinnych. Dalej wskazała, że środki te można ściągnąć z budownictwa mieszkaniowego 
TBS.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że są to mieszkania dla młodych.
 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że miasto powinno iść w kierunku remontowania i 

udostępniania istniejących lokali mieszkalnych. 
 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że możliwość wymiany samego pieca nie przekonuje 

właściciela do tego programu gdyż większym problemem jest później droższy wielokrotnie 
opał.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że program pozwala na wymianę tylko 50 pieców.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ilość środków nic nie zmieni. Dodał, że na rok 

2016 wyliczono środki na podstawie dofinansowania z lat poprzednich. Przekazał również, że w
przypadku większej ilości wniosków będzie pierwszy wnioskował o zwiększenie środków w 
tych programach. Wskazał, że główna barierą dla właścicieli są koszty paliwa ekologicznego tj. 
gazu i ekogroszku. Dalej przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby powiat kupił stację do 
pomiarów, a miasto zajęło się redukcją niskiej emisji poprzez programy.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że presja społeczeństwa na takie osoby musi być większa.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że stacja pomiarowa nie zredukuje zanieczyszczeń,

dlaczego więc miasto ma wykładać na to środki. Dodał, że w porównaniu z Rybnikiem 
Racibórz nie będzie się różnił wiele w tych pomiarach.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska zgłosiła wniosek aby zwiększyć o 1,5 mln zł. środki na program 
ograniczenia niskiej emisji wykreślając w całości wydatki na Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego.

 Radny Leon Fiołka wskazując na prognozę wieloletnią przekazał, że na to zadanie przez 3 
kolejne lata planuje się przeznaczy 4 mln zł. Uznał więc, że zamiast w 3 lata można to 
zrealizować w dwa lata. 

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że nie ma przeszkód aby dzisiaj składać wniosek do 
realizacji np. w 2017 r.  

 Radny Jan Wiecha przekazał, że w przypadku większej ilości wniosków nie powinno być 
problemu ze zwiększeniem środków w trakcie roku. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Rada jakiś czas temu przyjęła ten program z 
taką kwotą jak w budżecie.   

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy część tej dotacji nie można przeznaczyć na dotowanie gazu.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nie rozumie dlaczego mieszkańcy Raciborza mieli by

komuś dopłacać do gazu.
 Radny  Franciszek Mandrysz wskazując na zmniejszenie cen na rynku paliwowym uznał, że 

można zaryzykować zwiększeniem puli środków, bo wniosków powinno być więcej.  
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że środki te w takich przypadkach zawsze zwiększano w 

trakcie roku.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że raciborzanie złożyli 100 wniosków o 

przydział mieszkania w TBS-ie.
 Radna Zuzanna Tomaszewska w tym momencie przedstawiła zmieniony wniosek aby wykreślić
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zadanie 16-047/EKS Zagospodarowanie bulwarów nadodrzańskich, a kwotę 800.000 zł 
przeznaczyć na zadanie 16-045/OŚ Program ograniczenia emisji.

Rada przy 23 głosujących radnych, 9 głosami za, 13 przeciw i 1 wstrzymującym się odrzuciła
powyższy wniosek.
 Radny Leszek Szczasny zaproponował usprawnienie liczenia głosów poprzez wyposażenie 

radnych w kartki z imieniem i nazwiskiem. 
 Radny Michał Fita wspólnie z radnym Michałem Wosiem zgłosili wniosek aby z zdania 00-

098/KM Dekoracje świąteczne – remonty, zakupy, montaż i konserwacja zdjąć kwotę 20.000 zł.
i przenieść na zadanie 00-080/OPS Pomoc materialna dla uczniów – stypendia – gmina.

Rada przy 23 głosujących radnych, 11 głosami za, 10 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. 
 Radny Tomasz Cofała wskazał, że wyliczenia budżetu zostały właściwie przygotowane na 

podstawie zgłaszanych w trakcie roku wniosków i dziwi się, że teraz jest to kwestionowane, 
przykład wydatków na oświetlenia świąteczne. Uznał, że tego typu wnioski zmierzają w 
kierunku nie uchwalenia dzisiaj tego budżetu.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że głosował przeciw temu ostatniemu wnioskowi gdyż osobiście 
w interpelacjach zgłaszał Prezydentowi Miasta potrzebę świątecznego wystroju na dzielnicach. 

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że wzorem Rybnika można znacząco zmniejszyć koszty 
takiego oświetlenia poprzez wynajmowanie tych ozdób. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał radnego skąd ta wiedza, że w Raciborzu jest inaczej. 
 Radny Michał Fita wyjaśnił, że zamysłem jego wniosku było jedynie większe wsparcie 

zdolnych uczniów z mniej zamożnych rodzin.  
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek formalny o 15 minutową przerwę.
Rada przy 23 głosujących radnych, 11 głosami za, 10 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. Przerwa od godz. 18:50 do godz. 19:05.
 Radny Franciszek Mandrysz w swoim imieniu i radnego Zbigniewa Sokolika przedstawił 

następujące poprawki do projektu uchwały budżetowej na 2016 rok:
1) aby w planie dochodów zmniejszyć zadanie 00-105 Gospodarka odpadami – opłaty od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych o kwotę 1.363.518 zł. oraz zmniejszyć 
zadanie 00-106 Gospodarka odpadami – opłaty od osób fizycznych o kwotę 464.946 zł. 
natomiast w planie wydatków zmniejszyć rozdział 90002 Gospodarka odpadami do kwoty 
6.621.000 zł.,

2)  aby w planie wydatków zdjąć zadanie 16-047/EKS Zagospodarowanie bulwarów 
nadodrzańskich, a kwotę 800.000 zł. przeznaczyć na ;
 nowe zadania w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne:

 Projekt budowy chodnika w ciągu dróg wojewódzkich nr 919 ul. Gliwicka i 923 ul. 
Odrodzenia w kwocie 30.000 zł.

 Przebudowa ul. bocznej Babickiej w kwocie 150.000 zł.
 Budowa drogi w ciągu ul. Słonecznej do Żłobka kwota 250.000 zł.
 Projekt i budowa chodnika w ciągu ul. Pomnikowej kwota 50.000 zł.

 w rozdziale 80104 Przedszkola na zwiększenie wynagrodzeń personelu 
administracyjnego – kwota 20.000 zł.,

 w rozdziale 80110 Gimnazja na zwiększenie wynagrodzeń personelu administracyjnego 
– kwota 20.000 zł.,

 w rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe na zwiększenie wynagrodzeń personelu 
administracyjnego – kwota 20.000 zł.,

 w rozdziale 80395 Dotację do PWSZ w Raciborzu zwiększyć o kwotę 240.000 zł.,
 w rozdziale 92109 Domy i Ośrodki Kultury na organizację miejskich obchodów Dnia 

Tragedii Górnośląskiej przeznaczyć kwotę 20.000 zł.

12



3) aby w planie wydatków wykreślić następujące zadania:
 16-023/ZK Wpłaty na fundusz wsparcia Komendy Policji – kwota 40.000 zł.
 16-024/ZK Wpłata na fundusz wsparcia Straży Granicznej – kwota 20.000 zł.
 16-025/ZK Wpłata na fundusz wsparcia Straży Pożarnej – kwota 40.000 zł., a kwotę 

100.000 zł przeznaczyć na nowe zadanie w rozdziale 85219 Ośrodek Pomocy 
Społecznej – datacja, pn. Zakup samochodu osobowego typu bus przystosowanego do 
transportu osób niepełnosprawnych.

 Radny Leszek Szczasny wskazując na to, że radni nie mają tekstu poprawki przed sobą po raz 
kolejny zaapelował o nowoczesne narzędzia informatyczne wspomagające pracę radnych.

 Radny Michał Fita zapytał czy te wnioski nie mogą zostać przegłosowane łącznie.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że zgodnie ze statutem to Przew. RM decyduje

o tym czy wnioski głosować łącznie czy oddzielnie.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zdecydował o oddzielnym głosowaniu aby dać 

szansę poszczególnym wnioskom. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przegłosowanie pierwszego wniosku będzie 

miało wpływ na kolejne wnioski. Następnie przekazał, wysokość wydatków na zadaniu 
związanym z odpadami wynika z dwóch rozstrzygniętych procedur. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że w pierwszym wniosku zmienia się zarówno dochody 
jak i wydatki, natomiast w kolejne wnioski dotyczą tylko wydatków niemniej każdy ma inne 
źródło finansowania. Dalej wskazał, że RIPOK na razie nie funkcjonuje bo nie ma decyzji 
środowiskowej i nie wiadomo kiedy ona będzie. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że od 1 stycznia zmieniają się przepisy i odpadów 
nie będzie można wozić nigdzie indziej jak tylko na RIPOK więc od stycznie odpady będą 
wożone do Knurowa, a na nasz RIPOK jak tylko uzyska decyzję. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie kolejno przedstawione wnioski:
1) wniosek radnych Franciszka Mandrysza i Zbigniewa Sokolika aby w planie dochodów 

zmniejszyć zadanie 00-105 Gospodarka odpadami – opłaty od osób prawnych i innych 
jednostek organizacyjnych o kwotę 1.363.518 zł. oraz zadanie 00-106 Gospodarka 
odpadami – opłaty od osób fizycznych o kwotę 464.946 zł. natomiast w planie wydatków 
zmniejszyć rozdział 90002 Gospodarka odpadami do kwoty 6.621.000 zł.

Rada przy 23 głosujących radnych, 8 głosami za, 13 przeciw i 2 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.   

2) wniosek radnych Franciszka Mandrysza i Zbigniewa Sokolika aby zdjąć zadanie 16-
047/EKS Zagospodarowanie bulwarów nadodrzańskich, a kwotę 800.000 zł. przeznaczyć na
nowe zadania w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne:
 Projekt budowy chodnika w ciągu dróg wojewódzkich nr 919 ul. Gliwicka i 923 ul. 

Odrodzenia w kwocie 30.000 zł.
 Przebudowa ul. bocznej Babickiej w kwocie 150.000 zł.
 Budowa drogi w ciągu ul. Słonecznej do Żłobka kwota 250.000 zł.
 Projekt i budowa chodnika w ciągu ul. Pomnikowej kwota 50.000 zł.

Rada przy 23 głosujących radnych, 4 głosami za, 13 przeciw i 6 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek. 
 Radny Michał Woś uznał, że skoro powyższy wniosek został odrzucony to kolejne bez 

wskazanego już finansowania nie powinny być głosowane.
 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że finansowanie kolejnych zadań zostało ujęte w kwocie 

800.000 zł. wskazanej we wcześniejszym wniosku.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że zgodnie ze statutem jeżeli nie została 

zaakceptowana wcześniejsza poprawka mająca wpływ na kolejne to nie ma potrzeby głosować 
tych kolejnych.
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 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że finansowanie dla całego drugiego wniosku opiewało 
na kwotę 800.000 zł, a na razie przegłosowano jedynie jego część. 

 Przew. Henryk Mainusz przekazał, że trzeci z przedstawionych przez radnego Franciszka 
Mandrysza wniosków wymaga jeszcze przegłosowania.

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że w takim razie pozostałą część zadań z drugiego 
wniosku przedstawi w oddzielnym wniosku.

 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał treść trzeciego wniosku radnych Franciszka Mandrysza i 
Zbigniewa Sokolika aby wykreślić następujące zadania:

 16-023/ZK Wpłaty na fundusz wsparcia Komendy Policji – kwota 40.000 zł.
 16-024/ZK Wpłata na fundusz wsparcia Straży Granicznej – kwota 20.000 zł.
 16-025/ZK Wpłata na fundusz wsparcia Straży Pożarnej – kwota 40.000 zł.,
a kwotę 100.000 zł przeznaczyć na nowe zadanie w rozdziale 85219 Ośrodek Pomocy 

Społecznej – datacja, pn. Zakup samochodu osobowego typu bus przystosowanego do 
transportu osób niepełnosprawnych.

 Radny Wiesław Szczygielski odnosząc się do wniosku o środki na zakup samochodu do 
transportu osób niepełnosprawnych przekazał, że nie ma jednoznacznej opinii czy lepiej taki 
samochód kupować czy też wynajmować. Następnie odnosząc się do wniosku o wykreśleniu   
środków wspierających działania Straży Pożarnej przekazał, że w znaczący sposób pogorszy to 
działania tej służby. W tym miejscu przedstawił radnym pismo Komendanta Powiatowego PSP 
informujące, że tegoroczny fundusz wsparcia został wykorzystany na zakup skokochronu w 
kwocie 15.390 zł. oraz przegląd i naprawy jedynego w powiecie samochodu drabiny w kwocie 
24.609,84 zł. - zał. Nr 9.  

 Radny Tomasz Cofała poprosił o wyjaśnienie dla kogo ma być ten samochód.
 Radny Franciszek Mandrysz wyjaśnił, że samochód ten byłby własnością Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Raciborzu, a służyłby m.in. również Warsztatowi Terapii Zajęciowej. Dodał, że z 
utrzymaniem kierowców nie będzie problemu, bo tacy już są. 

 Radny Michał Woś zapytał czy wcześniej OPS wnioskował o taki samochód.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ekonomiczniej jest wynajmować samochód. 

Dodał, że na dziś w żadnej jednostce nie utrzymuje się samochodu do przewozu osób. Wskazał, 
że RCRON wynajmuje w tym celu samochody. Dalej przekazał, że WTZ to zadanie własne 
powiatu realizowane jednak za zgoda Rady przez miasto w strukturach OPS z finansowaniem z 
PFRON-u. Uznał, więc, że środki na taki samochód powinny zostać najpierw przekazane do 
powiatu. Dodał także, że radny Franciszek Mandrysz nie powinien występować we własnej 
sprawie.

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że jest tylko pracownikiem ale i zarazem radnym, a 
sprawa dotyczy mieszkańców tego miasta poszkodowanych przez los. Dodał, że we 
wcześniejszych latach bezskutecznie czekał, teraz składa ten wniosek w odpowiedzi na wnioski 
zainteresowanych i ma do tego prawo.  

 Radna Anna Ronin wskazała, że w rejestrze umów jest zapis o rocznej umowie na przewóz 
dzieci niepełnosprawnych na kwotę 214.000 zł. Zapytała więc co jest tańsze.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że zakup samochodu to jedno, a koszty jego użytkowania 
to drugie. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, ze wynajęcie firmy jest droższe niż utrzymanie 
kierowcy.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnych Franciszka 
Mandrysza i Zbigniewa Sokolika.

Rada przy 23 głosujących radnych, 2 głosami za, 15 przeciw i 6 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek. 
 Radny Franciszek Mandrysz z uwagi, że jego drugi wniosek nie został poddany pod głosowanie

w całości przedstawił nowy wniosek aby pomniejszyć zadanie 16-047/EKS Zagospodarowanie 
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bulwarów nadodrzańskich o kwotę 320.000 zł., przeznaczając te środki na następujące zadania:
 w rozdziale 80104 Przedszkola na zwiększenie wynagrodzeń personelu 

administracyjnego i obsługi  – kwota 20.000 zł.,
 w rozdziale 80110 Gimnazja na zwiększenie wynagrodzeń personelu administracyjnego 

i obsługi  – kwota 20.000 zł.,
 w rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe na zwiększenie wynagrodzeń personelu 

administracyjnego i obsługi – kwota 20.000 zł.,
 w rozdziale 80395 Dotację do PWSZ w Raciborzu zwiększyć o kwotę 240.000 zł.,
 w rozdziale 92109 Domy i Ośrodki Kultury na organizację miejskich obchodów Dnia 

Tragedii Górnośląskiej przeznaczyć kwotę 20.000 zł.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zakres potrzeb PWSZ jest dopiero ustalany więc

na dzień dzisiejszy nie ma potrzeby rezerwować takiej kwoty. Dodał, że podwyżki wynagrodzeń
dla pracowników administracyjnych i obsługi również są planowane i wystąpiły o to związki 
zawodowe. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
Rada przy 23 głosujących radnych, 2 głosami za, 14 przeciw i 7 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.      
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie Uchwałę Budżetową Miasta Racibórz na 2016 rok wraz z jej 
autopoprawką i przyjętymi wcześniej wnioskami - zał. Nr 10-11.

Rada przy 23 głosujących radnych, 13 głosami za, 7 przeciw 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką i przyjętymi poprawkami. 
Uchwała Nr XIII/150/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Klimy o 3 godz. 
przerwy.

Rada przy 23 głosujących radnych, 9 głosami za, 11 przeciw i 3 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Wiesława 

Szczygielskiego półgodzinną przerwę.
Rada przy 23 głosujących radnych, 10 głosami za, 13 przeciw i 0 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek. 

Ad 5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 13 głosami za, 8 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/151/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r.  wraz z jej autopoprawką. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
powyższej uchwały.
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 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
powyższej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej
autopoprawką - zał. Nr 14 i 15.

Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr XIII/152/2015  stanowi zał. Nr 16 do
protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/153/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta  
           Racibórz na lata 2015 – 2020. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
powyższej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu powyższej 
uchwały.

 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do ostatniego zdania z uzasadnienia wskazał, że 25 
lat wsparcia lokalnego biznesu nie przyczyniło się do zwiększenia ilości miejsc pracy, wręcz 
odwrotnie miejsc tych z roku na rok ubywa. Dodał, że zadaniem Prezydenta Miasta ma być to 
aby na tym rynku coś się działo. Uznał, że w tym stawie potrzeba przysłowiowych kilku 
szczupaków.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do słów radnego Franciszka Mandrysza poprosił 
o konkretne propozycje. Dodał, że czeka na te szczupaki, podobnie jak inni. Wskazał, że te 
obiecane przez radnych nie dojechały. Dodał, że ciągle jest otwarty na propozycje. Uznał, że 
według statystyki liczba zatrudnionych w mieście wzrosła.  

 Radny Michał Woś zwrócił się o zamknięcie dyskusji w tym punkcie.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XIII/154/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu. Szczegółowa
diagnoza sytuacji Raciborza będąca uzupełnieniem materiału stanowi zał. Nr 19. 

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 
          22 lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie: "Rehabilitacja
          lecznicza dla osób chorych oraz kompleksowa terapia, opieka, pielęgnacja dzieci
          i młodzieży niepełnosprawnej mieszkającej na terenie gminy Racibórz w latach 
          2012 – 2016".

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła  powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/155/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.
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Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/141/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 
          25 listopada 2015 r. w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
          komunalnymi, ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
          stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała dlaczego miesiąc temu nie można było odłożyć 
głosowania nad podwyżką opłaty.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że na poprzedniej sesji i komisjach nie było mowy o kwocie 12 
zł., były natomiast kwoty 9 zł. albo 13 zł.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że miesiąc temu proponowano odłożenie głosowania.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nic się takiego nie stało. Dodał, że miesiąc temu 

były przedstawiane wyliczenia na 13 zł. Wskazał, że w międzyczasie rozstrzygnął się przetarg, 
stąd ta zmiana.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że stawia się teraz radnych w niekomfortowej sytuacji gdyż 
głosując przeciw tej uchwale wychodzi, że radni będą za ceną 13 zł. Dodał jednak, że i tak 
będzie głosował przeciw bo nie zgadza się na podwyżkę z 9 na 12 zł.        

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/156/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
            użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy 
            ul. Mariańskiej 22b.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że w dniu 30 listopada br. zgodnie z 
wcześniejszą informacją odbyła się wizja w terenie. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/157/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości podległych do budynku wielomieszkaniowego
            położonego w Raciborzu przy ul. Waryńskiego 20 c – d.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/158/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

17



Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Bartka Lasoty.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/159/2015 stanowi zał. Nr 24  do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności działek gruntu położonych w Raciborzu w rejonie ul. Bartka Lasoty.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/160/2015 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/161/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym udziału 
            w prawie własności nieruchomości zabudowanej, położonej w Skarżysku – Kamiennej,
            powiat skarżyski, województwo świętokrzyskie. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/162/2015 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasoby nieruchomości” 
            prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Koszalińskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/163/2015 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
            w Raciborzu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/164/2015 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 18. Plan Pracy Rady Miasta na 2016 rok.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w uzupełnieniu przedłożonych radnym propozycji przekazał, 
że na miesiąc styczeń przygotuje jeszcze materiał nt. nieruchomości gminnych.

 Radny Piotr Klima do miesiąca stycznia zgłosił temat pt. Problem elektrowni wiatrowych na 
terenie Powiatu Raciborskiego.

 Radny Leszek Szczasny zaproponował aby w miesiącu styczniu Rada wróciła do sprawy 
wypracowania wspólnego stanowiska nt. nowoczesnych narzędzi procedowania.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że temat ten można nazwać następująco - Narzędzia 
informatyczne wspomagające pracę Rady Miasta.    

 Radny Leon Fiołka zaproponował aby w miesiącu lutym wpisać jeszcze informację o 
Regionalnej Drodze Racibórz - Pszczyna. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że bezpieczniej będzie wpisać ten temat na miesiąc 
marzec.

 Radny Michał Fita zaproponował aby w takim razie na miesiąc luty wpisać temat: Stan prac nad
wschodnią obwodnicą miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że w tym temacie jest jedynie wzór porozumienia z 
GDDKiA. Dodał, że pierwsze możliwe do przedstawienia informacje możliwe będą dopiero w 
połowie roku, w lutym można jedynie przedstawić informację na temat RDRP.

 Radny Tomasz Cofała zapytał czy w miesiącu kwietniu radni uzyskają informację na temat 
możliwości obniżenia kosztów gospodarowania odpadami dla najbiedniejszych rodzin.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że taka informacja będzie w kwietniu.
 Radny Piotr Klima zaproponował aby w miesiącu kwietniu Rada zajęła się po pierwsze 

tematem dotyczącym komunikacji i przepływu informacji pomiędzy Radą a społeczeństwem. 
Po drugie zaproponował temat współpracy rad miast i gmin powiatu raciborskiego oraz rad 
ościennych miast.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował aby pierwszy temat radni omówili poza sesjami
rady, termin i zakres takiego spotkania zostanie jeszcze ustalony. 

 Radna Anna Ronin zaproponowała aby na miesiąc maj został przygotowany Raport z 
działalności promocyjnej miasta oraz raport pod kątem wspierania przedsiębiorczości w naszym
mieści tj. raport z działania nowego referatu plus rady konsultacyjnej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował, że lepszym terminem dla tego tematu będzie 
czerwiec.

 Radny Michał Fita zaproponował aby w miesiącu sierpniu do tematu odnośnie RDRP dopisać 
wspomnianą już informację na temat wschodniej obwodnicy miasta.

 Radny Piotr Klima w miesiącu wrześniu zaproponował jeszcze temat poświęcony współpracy 
samorządu miasta z samorządami w Republice Czeskiej.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że w jakiś zakresie taka współpraca istnieje więc 
zostanie przygotowana krótka informacja.

 Radny Leon Fiołka zaproponował aby przed uchwaleniem budżetu na 2017 rok Rada mogła 
wcześniej przedyskutować zamierzenia inwestycyjne.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że propozycja jest dobra ale lepiej temat ten przenieść 
na komisje.

 Radna Anna Szukalska wskazała na ważny temat związany z budżetem obywatelskim.
 Radny Jan Wiecha przekazał, że zamierza temat ten ująć w pracach Komisji RGBiF. Dodał, że 

uwagi do tegorocznej procedury związanej z budżetem obywatelskim można zgłaszać na pewno
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do końca roku ale będzie można zgłosić je też jeszcze w styczniu. 
 Radny Piotr Klima wskazał, że do tej pory brak jest realizacji wniosku w zakresie wspólnej sesji

Rady Miasta i Radą Powiatu z radami innych ościennych gmin w kwestii wiatraków.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wystosował odpowiednie pismo do Rady Powiatu 

zaraz po tym jak Rada przyjęła ten wniosek. Dodał, że do dzisiaj nie otrzymał potwierdzenia 
chęci takiego spotkania z drugiej strony. Następnie poddał pod głosowanie uzgodniony Plan 
pracy Rady Miasta na 2016 rok.    

Rada przy 23 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła  
Plan Pracy Rady Miasta Racibórz na 2016 rok stanowiący zał. Nr 30 do protokołu.  
  

Ad 19. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz po uzyskaniu od radnych informacji na temat ilości osób 
odwiedzających radnych na dyżurach zaproponował aby w ciągu miesiąca stycznia radni 
zastanowili się nad optymalną formą prowadzenia tych dyżurów w okręgach. Dodał, że w 
miesiącu styczniu te dyżury zostaną zawieszone.

 Radny Tomasz Cofała złożył formalny wniosek aby z uwagi na późną godzinę i okres 
przedświąteczny radni wyjątkowo złożyli interpelacje na piśmie.

 Rady Piotr Klima przekazał, że zamierzał przedstawić bardzo poważną sprawę.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnego Tomasza 

Cofały.
Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 3 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.
 Do protokołu swoje interpelacje złożyli następujący radni:

 Radny Tomasz Cofała przedłożył następujące interpelacje:
1) w sprawie ustawienia tablic informujących pielgrzymów o Sanktuarium Matki Bożej – 

zał. Nr 31,
2) w sprawie ustawienia dwóch tablic kierunkowych „Siłownia pod chmurką”– zał. Nr 32.

 Radny Marcin Fica przedłożył następujące interpelacje – zał. Nr 33:
1) w sprawie kontroli prędkości na ulicach; Starowiejska, Kozielska, Kwiatowa,
2) w sprawie wycinki suchych gałęzi drzew przy ul. Żeromskiego,
3) w sprawie uprzątnięcia sterty gałęzi i liści przy ogrodzeniu Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących,
4) w sprawie  naprawy jezdni na skrzyżowaniu ulic Browarnej i Solnej.

 Radny Leon Fiołka przedłożył następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 34:
1) w sprawie wystroju świątecznego dzielnic,
2) w sprawie w sprawie corocznego koszenia terenu przy ul. Pogrzebieńskiej,
3) w sprawie wykonania drogi z odwodnieniem i nawierzchnią asfaltową  na odcinku ulicy 

Wiatrakowej od ul. Rybnickiej do lasu komunalnego,
4) w sprawie przeanalizowania bezpieczeństwa ruchu drogowego na skrzyżowaniu ulic 

Karola Miarki i Wojska Polskiego w związku z parkowaniem samochodów w zatoczce 
przy byłej komendzie.  

 Radny Jan Wiecha przedłożył interpelacje w sprawie naprawy chodnika po prawej stronie 
ul. Skłodowskiej – Curie – zał. Nr 35.

 Radna Anna Ronin przedłożyła następujące interpelacje – zał. Nr 36:
1) w sprawie lekcji przedsiębiorczości w Raciborzu,
2) w sprawie przekształceń lokali mieszkalnych w użytkowe w uzasadnionych 

przypadkach,
3) w sprawie zwiększenia kwoty na remonty lokali mieszkalnych i socjalnych w Raciborzu,
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4) w sprawie zadaszenia lodowiska w Raciborzu,
5) w sprawie wprowadzenia zmian do pobierania opłat za parkowanie w strefie płatnego 

parkowania.

Ad 20. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz. 2050.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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